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Commissie  
Beleid, Projecten en Laboratorium 
 

++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++ 

Conceptverslag commissievergadering  

Beleid, Projecten en Laboratorium van 2 november 2022 

 

Aanwezig:    de dames Creemer, Eshuis (portefeuillehouder Noord) en Heeringa    

                      (portefeuillehouder Zuid), de heren Haerkens, Mentink, Tjarks                     

                      en De Vos 

                       

                      de heer Kooistra, hoofd afdeling Beleid, Projecten en Laboratorium (secretaris) 

                      en mevrouw Hulzebos, bestuurs- en managementassistent (verslag) 

 

Afwezig:       mevrouw Plas (voorzitter) 

  

  

 

 

 

1. Opening 

 

Mevrouw Plas is verhinderd, daarom opent de heer Haerkens als plaatsvervangend voorzitter 

de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. 

 

 

2. Mededelingen 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

 

3. Verslag vergadering d.d. 21 september 2022 

 

Tekstueel: 

Pagina 3, halverwege de pagina achter de zin ‘Aanvullend merkt … nog loopt’ toevoegen de zin 

‘en vraagt wat het betekent dat de Groningse kant nog niet klaar is’. 

 

Pagina 5, Rondvraag, PNLG moet zijn NPLG. 

 

Naar aanleiding van: 

Pagina 5, Rondvraag, eerste alinea 

De heer Haerkens vraagt of er in Drenthe ook de wens is voor een Taskforce Industrie en 

vraagt zich af of het waterschap het Drentse bedrijfsleven zou moeten verzoeken een 

dergelijke taskforce op te zetten. 

Mevrouw Heeringa zegt dat dit geen taak voor het waterschap is. Aangegeven wordt dat het 

waterschap goed overleg met Bouwend Nederland heeft. Mevrouw Heeringa vraagt zich af of 

het initiatief voor een Taskforce Industrie vanuit het waterschap moet komen, beter vanuit de 

industrie zelf. Een oproep om het te doen kan gegeven worden.  
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Pagina 5, Rondvraag, de onderste alinea 

De heer De Vos zegt dat er een meer dan adequaat antwoord vanuit ons waterschap aan de 

melder is gegeven, hij complimenteert daarvoor, alsmede voor het uitgebreide antwoord in het 

verslag. 

 

Het verslag wordt gewijzigd vastgesteld. 

 

 

4. Agenda vergadering algemeen bestuur d.d. 16 november 2022 

 

De agenda wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

 

5. Najaarsrapportage 2022 

 

De heer Tjarks zou graag de vastgestelde beleidsregel voor de regionale veenstrategie met 

betrekking tot de veenweidegebieden in Groningen ter informatie op iBabs geplaatst willen zien. 

De heer Kooistra licht toe dat deze informatie onder ‘Nieuwsberichten’ in week 28 te vinden is. 

 

De heer Tjarks zegt, naar aanleiding van pagina 4 van het bestuursvoorstel onder het kopje 

‘Duurzaamheid’ betreffende het aanbrengen van zonnepanelen op de daken van de werkplaats 

Veele, dat het waterschap geen taak hoeft uit te voeren als energieproducent voor derden. 

Mevrouw Eshuis legt uit dat het waterschap dat ook niet doet en we enkel faciliterend zijn door 

het aanbieden van het dak en dat het geen investering van het waterschap betreft. 

 

De heer Tjarks vraagt naar aanleiding van pagina 5, de bovenste alinea, hoe je moet om gaan 

met het veen (slenken), want die lopen niet gelijk met de perceelsgrenzen. Straks komt er een  

POP3 plusregeling, zijn we voorbereid als iemand wil investeren. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat Groningen in een verder gevorderd stadium is met de overige 

veengronden en Drenthe is er nog mee bezig is. Er wordt veelvuldig over nagedacht en 

besproken hoe er met het een moet worden om gegaan en het heeft de aandacht bij de 

provincie gezien hun taakstelling. De consequenties voor de POP3 plusregeling zijn nog niet 

helder. 

 

De heer Tjarks vraagt of de Hengelsportvereniging nog een gesprekspartner van het 

waterschap is. 

Mevrouw Heeringa antwoordt bevestigend dat de Hengelsportvereniging zeker een 

gesprekspartner van het waterschap is. 

 

De heer Tjarks vraagt zich af of het kennisdelen van akkerranden enkel een taak voor het 

waterschap is of dat het ook vanuit de landbouw moet komen. 

Mevrouw Eshuis licht toe dat het effect moet hebben op de waterkwaliteit en dat er behoefte is 

aan kennis delen, dit vindt via de DAW-projecten plaats. 

 

De heer Tjarks vraagt hoe het zit met de bestedingskansen van het bestemmingsreserve met 

betrekking tot de HWBP. 

De heer Kooistra legt uit dat het HWBP voor de zeekeringen betreft. De bestemmingsreserve is 

voor de toekomstige projecten en moet vroegtijdig worden gevuld, zodat een extra budget te 

zijner tijd niet nodig is.  
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Mevrouw Creemer zegt dat het een helder, prettig te lezen voorstel is dat goed voorbereid is. 

 

Mevrouw Creemer merkt op dat fase 1.0  klaar is en vraagt of bij fase 2.0 uitvoering al mogelijk 

is of dat er dan nog doorbesprekingen plaats vinden. 

Mevrouw Eshuis licht toe dat de uitvoering bij fase 3.0 plaats vindt en dat dat vanaf 2027 zal 

gebeuren. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar aanleiding van pagina 5 van het bestuursvoorstel of het 

onderhoud van de wild uittreeplaats vanuit regulier onderhoud is of vanuit signalen. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat op signalen wordt gereageerd, maar dat onderhoud plaats vindt 

met andere onderdelen in het gebied. 

 

Mevrouw Creemer vraagt of de uitstel van de omgevingswet knelpunten voor ons oplevert in de 

voortgang met betrekking tot de digitalisering en de waterschapsverordening. 

De heer Kooistra legt uit dat dat geen knelpunten oplevert, omdat de voorbereiding van 

waterschapsverordening beleidsneutraal is opgezet en dat het wachten is op een goedwerkend 

DSO. 

De heer Mentink vult aan dat de tekst aangepast zou moeten worden, een klein beetje lucht 

geeft de indruk dat er paniek is. 

 

Mevrouw Creemer vraagt of we de pompen die voor de droogteperiode zijn geplaatst huren en 

of er nagedacht moet worden over een structurele oplossing. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat we de pompen slechts een paar dagen in het jaar nodig hebben. 

De heer Kooistra zegt dat hiernaar gekeken is in de evaluatie van 2018. In het nieuwe beheer-

programma is hiervoor een actie is opgenomen, er worden analyses over onze wateraan-

voersituatie gedaan, evaluaties vinden plaats en zonodig wordt een investeringsvoorstel 

gemaakt. 

 

De heer De Vos vraagt wat een Nereda is. 

De heer Kooistra legt uit dat het een specifieke zuivering is die een andere manier van 

beluchten en zuiveren heeft dan de traditionele zuiveringen. 

 

Mevrouw Plas heeft haar opmerkingen aan de heer Haerkens meegegeven en complimenteert 

de ambtelijke dienst dat we ook dit jaar weer in control zijn. 

 

Mevrouw Plas zegt dat het CDA heeft gevraagd om het zonnedak van de werkplaats te Veele 

tezamen met de inwoners op te pakken en is blij dat daar schot in zit. 

 

Mevrouw Plas vraagt of het lukt om naast de veenweidegebieden alle veengebieden op de 

agenda te krijgen. Een urgente klimaatopgave met betrekking tot CO2. Ze vraagt het AB op de 

hoogte te houden of dit gaat lukken. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat de veenweidegebieden in een bepaald stramien zitten en dat de 

overige veengebieden onder de aandacht is bij beide provincies. 

De heer Kooistra vult aan dat overige veengronden van Groningen in de RVS komen. Voor 

Drenthe is het nog onduidelijk, omdat die geen RVS 1.0 hebben opgesteld. 

 

Mevrouw Plas adviseert tijdig op zoek te naar personeel, met name voor de digitale veiligheid, 

omdat deze medewerkers moeilijk te krijgen zijn. 
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De heer Haerkens vindt het een prettig leesbaar stuk. 

De heer Haerkens geeft aan dat er nog veel gepraat wordt en weinig uitgevoerd. Verder zou hij 

graag over dit soort voorstellen vanaf het begin geïnformeerd willen zijn.  

Mevrouw Heeringa legt uit dat bij het waterschap veel tijd voor overleg en planvoorbereiding 

nodig heeft, anders dan in het bedrijfsleven. 

 

De heer Haerkens zou graag willen dat wij publieksgroepen nadrukkelijker bereiken om 

bewuster met water in het gebied om te gaan. Hij zou graag op een bepaalde manier 

geïnformeerd willen blijven worden over de voortgang waar we mee bezig zijn, naast 

bijvoorbeeld informatiezuilen.  

 

De heer Haerkens vraagt naar aanleiding van het bezoek aan de akkerranden of het 

waterschap ook zicht heeft op het inzetten van subsidie, zitten hier bepaalde eisen aan. 

Mevrouw Eshuis licht toe dat wij niet zomaar subsidies geven, het is gerelateerd aan onze 

KRW-opgaves. We maken gebruik van Europese gelden, waarmee we onze opgaves 

gerealiseerd kunnen krijgen, het raakt ons werk, het komt de waterkwaliteit ten goede en is 

tijdsgebonden. 

 

De heer Haerkens merkt op dat het ziekteverzuim hoog is. 

De heer Kooistra legt uit dat het ziekteverzuim hoger is, maar dat het nog steeds lager dan het 

gemiddelde is, hoogstwaarschijnlijk door corona en persoonlijke situaties.  

 

 

Bevindingen: 

De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

- Kennis te nemen van de najaarsrapportage 2022; 

- De tweede begrotingswijziging 2022 vast te stellen; 

- De bij de begroting 2022 geraamde onttrekking aan de algemene reserve watersysteem- 

   beheer van € 1.476.000,- te verlagen met € 1.307.000,-; 

- € 900.000,- te doteren aan de bestemmingsreserve HWBP; 

- € 37.000,- te onttrekken aan de bestemmingsreserve akkerranden. 

  

 

6. Begroting 2023 

 

De heer Mentink geeft aan dat hij niets kon vinden over de grondwateronttrekkingen (het 

beregeningsbeleid) in de Drentsche Aa en de vorderingen. 

De heer Kooistra legt uit dat er een hydrologische onderzoek is gedaan. Nu wordt bekeken wat 

het effect per natuur doeltype is. De provincie is hier momenteel mee bezig. 

 

De heer Mentink vraagt naar aanleiding van pagina 55 of de gesprekken omtrent VKA in 2023 

worden afgerond en wat ons standpunt is. 

De heer Kooistra zegt dat we van het eigendom van de VKA af willen en dat dit in 

onderhandeling is. 

 

De heer Mentink merkt naar aanleiding van pagina 13 ‘Thema Deltaplan zoetwater’ op dat de 

ingezetenen niet worden benoemd met betrekking tot beregening van tuinen. 

Mevrouw Eshuis legt uit dat informatie (bewustwording) over beregening breed wordt verspreid, 

ook naar de ingezetenen toe. 
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De heer De Vos merkt naar aanleiding van pagina 5 op dat de resultaten van het 

coalitieakkoord 2019-2022 in de jaarrekening 2022 met het nieuwe AB wordt besproken en zou 

graag willen dat dit in een eerdere fase gebeurt met het huidige AB. 

 

De heer De Vos zou graag willen dat we in gesprek gaan met stakeholders als landbouw, 

drinkwaterbedrijven, natuur om gezamenlijk te proberen zoveel mogelijk water in het gebied 

vast te houden. 

Mevrouw Eshuis legt uit dat momenteel overleggen in gang worden gezet en dat acties hierover 

in het waterbeheerprogramma staan. 

 

De heer De Vos vraagt naar aanleiding van de duurzaamheidsdoelstellingen op pagina 37 of 

alle voorgenomen investeringen in het genoemde 37,3% opwekking zit. 

Mevrouw Eshuis licht toe dat alles wat geaccordeerd is er in opgenomen is en dat een aantal 

zaken van het percentage nog niet zijn uitgevoerd. 

 

De heer De Vos merkt naar aanleiding van pagina 44 op dat de tarieven voor landbouw en 

natuur bovenaan staan, maar dat het percentage in zijn geheel nog steeds netjes is. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar aanleiding van maatregel 5.4.4 op pagina 11 of bovenstrooms 

water vasthouden een bestaand beleid is. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat dit bestaand beleid is. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar aanleiding van de maatregelen 6.3.1. tot en met 6.3.7 op pagina 

14 hoe ver de status in andere gebieden is en of er ruimte voor maatwerk is. 

Mevrouw Heeringa legt uit dat een aantal onderzoeken nog plaats vinden en dat we dan aan de 

slag gaan. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar aanleiding van maatregel 6.3.5 wat voor ontheffing het is. 

De heer Kooistra legt uit dat dit een ontheffing om te vliegen betreft. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar aanleiding van maatregel 8.2.1. wanneer de pilot stopt en 

wanneer het structureel wordt.  Wat is de planning of is het al doorlopend beleid. 

De heer Kooistra legt uit dat het over gronden gaat waarover wij geen zeggenschap hebben. 

Verder licht hij toe dat een pilot voor ons een middel is om initiatieven aan de gang te krijgen. 

 

Mevrouw Creemer vraagt naar van maatregel 9.4.1 of wateraanvoer meegenomen wordt in de 

verspreiding van exoten in ons beheergebied. En wat is het aandeel van Dorkwerd bij de 

verspreiding van exoten? 

 

Het antwoord op deze vraag is nagegaan bij de ambtelijke dienst en weergegeven in het kader 

hieronder. 

 

Wateraanvoer kan een bron zijn voor verspreiding van exoten naar ons beheergebied. Bij 

monitoring van verspreidingsgegevens over meerdere jaren blijkt aanvoergemaal Dorkwerd niet 

een belangrijke bron te zijn voor deze verspreiding. We zien wel een aanzienlijke toename van 

exoten in het Noord-Willemskanaal (Assen en richting Groningen) en vanuit de inlaatpunten bij 

het Van Echtenskanaal (Klazienaveen/ Zwartemeer) richting Ter Apel. De zuidelijke 

aanvoerroute via de waterschappen Drents-Overijsselse Delta en Vechtstromen is daarmee 

zorgelijker bij de bestrijding van exoten. 
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Bovendien is de groeiperiode van de exoten langer waardoor bestrijding op jaarbasis meer tijd 

vergt. 

 

Mevrouw Plas geeft aan dat er een consequente lijn tussen de najaarsrapportage en de  

begroting zit en vindt het goed dat dat zichtbaar is. 

 

Mevrouw Plas geeft aan dat het CDA het van groot belang vindt dat de tariefsverhoging laag  

kan worden gehouden. De agrarische sector kent al jaren lang de hoogste procentuele stijging.  

De sector heeft het erg zwaar met alle onzekerheden. Duidelijk wordt dat de overige sectoren  

nu ook iets meer stijging kennen dan de afgelopen jaren. 

 

De heer Haerkens complimenteert de ambtelijke dienst voor de duidelijke notitie. 

 

De heer Haerkens zou graag bij de volgende stap zien dat de voortgang beter objectiveerbaar  

wordt gemaakt.  

 

De heer Haerkens heeft behoefte om periodiek een vergelijking met andere waterschappen te  

maken. Hij zegt dat het hem helpt om bewust met een aantal beleidsposten om te gaan, het  

geeft inzicht, waar kun je je verbeteren en waar zit je bij de koplopers. 

Mevrouw Eshuis licht toe dat hiervoor de Waterschapspiegel en Waterschapspeil  

beschikbaar zijn. 

De heer Haerkens wil dit als een extra en bewuste actie oppakken. 

Mevrouw Eshuis geeft aan dat dit al veel gebeurt en dat AB-leden, fracties van andere  

waterschappen elkaar ook kunnen op zoeken voor kennisuitwisseling. 

Mevrouw Heeringa zegt dat afgevraagd moet worden hoever diepgaande belangstelling bij de  

controlerende taak als AB-lid hoort. Verder vult zij aan dat als voor een bepaald onderdeel de  

belangstelling breed wordt gedeeld dat dan doorgegeven kan worden aan de  

agendacommissie. 

 

 

Bevindingen: 

De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

1. De begroting 2023 vast te stellen; 

2. C-kredieten beschikbaar te stellen voor € 9.179.000,-; 

3. Een mandaat met betrekking tot treasury te verstrekken aan het dagelijks bestuur met  

  betrekking tot de voorziene transacties zoals opgenomen in de begroting onder  

  hoofdstuk 3 K. Financiering. 

 

 

7. Rondvraag 

 

Er zijn geen vragen.  

 

 

8. Sluiting 

 

De heer Haerkens bedankt een ieder voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. 
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Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van 30 november 2022. 

 

 

 

 

Jelmer Kooistra       Hermien Plas 

secretaris       voorzitter 


